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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

Készült Csanádalberti – Ambrózfalva – Nagyér – Pitvaros Községek Önkormányzati 
Képviselőtestületeinek 2015. október 21.  napján 18 órakor megtartott  

együttes testületi ülésér ől 
 

Ülés helye: Nagyér, Alkotóház (Petőfi u. 19.) 
 
Jelen vannak:  
 
Csanádalberti képviselőtestülete: 
 Csjernyik Zoltán polgármester 
 Makács László alpolgármester 
 Kosztolányi László képviselő 
 Péter György képviselő 
 Zatykó Pál képviselő 
 
 Ambrózfalva képviselőtestülete: 
 Csirik László polgármester 
 Balogh Mihály képviselő 
 Csirik Pál képviselő  
 Farkasné Havrán Ildikó Piroska képviselő 
 
Nagyér képviselőtestülete:  
 Lőrincz Tibor polgármester 
 Csávás Zoltán képviselő 
 Czollner János képviselő  
 
Pitvaros képviselőtestülete: 
 Radó Tibor polgármester 

Léka János képviselő  
Makó Sándor képviselő 
Tószegi Gyula képviselő  
Tóth Tibor képviselő 
 

Tanácskozási joggal meghívottak: Dr. Sarkadi Péter jegyző  
 
Lőrincz Tibor polgármester - Szeretettel és tisztelettel köszöntöm valamennyi 
önkormányzat polgármesterét, a képviselőket. Örömömre szolgál, hogy a mai 
együttes testületi ülésnek Nagyér települése ad otthont. Először is Csirik László – a 
2015. október 18-án megtartott ambrózfalvi időközi polgármester választás 
eredményeként – Ambrózfalva új polgármestere leteszi az ünnepélyes esküt. Kérem 
a jelenlévőket, hogy a fogadalomtétel idejére álljanak fel, és felkérem a jegyző urat, 
hogy az eskü szövegét mondja elő. Kérem, mindannyian álljunk fel az eskütétel 
idejére.  
 
Csirik László a következő esküt teszi le: „Én, Csirik László becsületemre és 
lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és annak Alaptörvényéhez hű 
leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom; a polgármesteri 
tisztségemből eredő feladataimat Ambrózfalva település fejlődésének előmozdítása 
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érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. Isten engem úgy segéljen!” 
 
Lőrincz Tibor polgármester – Köszönöm, és azt hiszem, mindannyiunk nevében 
gratulálhatok a polgármesternek megválasztásához. Felelősségteljes munkájához jó 
egészséget és sikereket kívánok.  A napirend elfogadása előtt, majd megállapítást 
kérek minden testülettől a határozatképesség tekintetében. Van-e valakinek más 
napirendre vonatkozó javaslata?  
 
Radó Tibor polgármester – Az I. világháborús emlékmű felújításával kapcsolatos 
pályázati lehetőségről kell döntenünk Pitvaros tekintetében. 
 
Lőrincz Tibor polgármester - Amennyiben nincs más egyéb napirendre vonatkozó 
javaslat, kérem település abc-ben elfogadni az előzetesen megküldött napirendi 
pontokat az elhangzott kiegészítéssel együtt. 
 
Csirik László polgármester – A testületből négyen vagyunk jelen. Aki elfogadja a 
napirendi pontokat a kiegészítéssel, kérem, jelezze. 4 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
91/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés rendjét az 
alábbiak szerint fogadja el:  
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása   
 
2. Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását 

Célzó Önkormányzati Társulás (DAREH) projektje vonatkozásában az 
üzemeltetési koncepció és díjpolitika  

 
3. Egyebek – I. világháborús emlékmű felújítására pályázat beadása 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – A testület 5 fővel határozatképes.  Aki elfogadja a 
napirendi pontokat az elhangzott kiegészítéssel, kérem, jelezze. 5 igen, köszönöm 
szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
104/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
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Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés rendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása   
 
2. Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását 

Célzó Önkormányzati Társulás (DAREH) projektje vonatkozásában az 
üzemeltetési koncepció és díjpolitika  

 
3. Egyebek – I. világháborús emlékmű felújítására pályázat beadása 

 
Lőrincz Tibor polgármester – A testületből Deák Péter alpolgármester és Czirbus 
Imre képviselő igazoltan van távol, így a testület 3 fővel határozatképes.  Aki 
elfogadja a napirendi pontokat a kiegészítéssel, bár ránk az nem vonatkozik, kérem, 
jelezze. 3 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
75/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés rendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 

1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása   
 
2. Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását 

Célzó Önkormányzati Társulás (DAREH) projektje vonatkozásában az 
üzemeltetési koncepció és díjpolitika  

 
3. Egyebek – I. világháborús emlékmű felújítására pályázat beadása 

 
Radó Tibor polgármester – A testületből Anderkó Attila alpolgármester és Szabó 
Attila képviselő igazoltan vannak távol. Tehát a 7 fős testület 5 fővel határozatképes.  
Aki elfogadja a napirendi pontokat az elhangzottak alapján, kérem, jelezze. 5 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
99/2015. (X.21.) 
 
 

H A T Á R O Z A T 
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Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete az ülés rendjét az 
alábbiak szerint fogadja el: 

 
1. Lejárt határidejű határozatok végrehajtása   
 
2. Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer Létrehozását 

Célzó Önkormányzati Társulás (DAREH) projektje vonatkozásában az 
üzemeltetési koncepció és díjpolitika  

 
3. Egyebek – I. világháborús emlékmű felújítására pályázat beadása 

 
1. napirendi pont: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
Lőrincz Tibor polgármester – A lejárt határidejű határozatokról szóló beszámolót 
minden testület megkapta írásban.   
 
Csjernyik Zoltán polgármester - Csanádalberti tekintetében annyit tennék hozzá, 
hogy az anyag kiadása óta írásban értesítettek, miszerint elbírálták a szociális 
tűzifára beadott pályázatunkat, és 48 m3 tűzifát kaptunk mindösszesen a 82 m3 

igényelt mennyiséggel szemben. Tavaly ugyanebből a támogatásból 45 m3 erdei 
tűzifához jutott a település, tehát nagyjából ugyanannyit kaptunk, mint tavaly.  
Körülbelül ugyanazokat a családokat tudjuk így segíteni.  Ez a mennyiség kb. 800 q 
tűzifát jelent.  Ezek után kérem az önkormányzatok szavazatait a napirend kapcsán.  
 
Csirik László polgármester – Kiegészítésként én is elmondom, hogy a mai napon 
kaptuk meg az 56 m3 erdei tűzifára a pénzt. Aki egyetért a beszámolóm 
elfogadásával, kérem, szavazzon. 4 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
92/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 
 

Csjernyik Zoltán polgármester – Aki részünkről elfogadja a beszámolómat, jelezze. 5 
igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
105/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
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Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 
polgármester beszámolóját a lejárt határidejű határozatok 
végrehajtásáról elfogadja. 
 

Lőrincz Tibor polgármester – Aki Nagyér részéről elfogadja a beszámolót, 
szavazzon.  3 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
76/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 

 
Radó Tibor polgármester – Aki elfogadja a beszámolót, kérem, jelezze. 5 igen, 
köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
 
Tárgy: Lejárt határidej ű határozatok végrehajtása 
 
100/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a polgármester 
beszámolóját a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról elfogadja. 

 
2. napirendi pont: Délkelet-Alföld Regionális Hulla dékgazdálkodási Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás (DAREH) p rojektje 
vonatkozásában az üzemeltetési koncepció és díjpoli tika  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Csirik László és Radó Tibor polgármestertársaim is ott 
voltak a DAREH egyeztető tárgyalásán. Fogunk még sokat róla beszélni, de most 
érdemi döntés véleményem szerint nem lesz, bonyolult a helyzet. Jelenleg a 
területünkön a Csongrád Megyei Településszolgáltatási Kft. szolgáltat, akivel jogi 
vitája van a DAREH-nek. Mikor indult a DAREH, nem volt szó róla, hogy a 
szolgáltatást is ők végzik, csupán a rekultivációról, ami arról szólt, hogy a 
településeken lévő szemetet szétválogatják, az éghetőt égetik. Ebből az lett, hogy 
prizmákat építettek a többi megmaradt hulladék eltüntetésére. Azóta többször 
átdolgozták a pályázatot. A projekt keretében prizmákat építettek Nagyér kivételével, 
és átrakóhelyeket létesítettek. A DAREH sok átalakításon ment keresztül. 
Kukásautókat vásároltak. 3 megye szinte valamennyi települése odatartozik. 
Tényállás az, hogy 2015-től 10 évre kötöttünk szolgáltatási szerződést a Csongrád 
Megyei Településszolgáltatási Kft.-vel. Megindult a harc közöttük, és ellenséges  
hangulatú levélváltás van. A DAREH-nek hatalmas ütőereje van, de tudni kell, hogy 
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14,4 milliárd Ft-os beruházásról van szó. Ez a településeken a rekultivációt jelenti, a 
prizmák földdel történő letakarását, és Békéscsabán megépült a depó, mellette 
válogató épületet is kialakítottak, tehát korszerűen a szelektív hulladékot is fel tudják 
dolgozni. 2016. január 1-től be kell vezetni a háztól a szelektív hulladékgyűjtést, ami 
kötelező. sok minden nem tisztázott még, hogy ez hogyan lesz megvalósítva. Mi 
ebben nem tudunk döntést hozni most. 
 
Radó Tibor polgármester – Nem csak a Csongrád Megyei Településszolgáltatási Kft. 
szolgáltat, hanem még 5 cég a 93 településen. A DAREH munkaszervezetnél ez év 
elején nem volt intézkedés, mert máshová készült, az utódja pedig próbál cselekedni, 
erőből akarja megoldani a dolgot.  Két idevonatkozó törvény van. Nekünk érvényes 
szerződésünk van, épp úgy, mint a 93 önkormányzatból közel 60-nak, akiknek 
szintén van érvényes szolgáltatói szerződése. A DAREH nem mondhatja, hogy a 
szerződés semmis. A felelősség ránk csapódik vissza. A társulási ülésen elhangzott, 
hogy meg van a jogi megoldás a szerződés felbontására, de ennél többet nem 
mondtak, nem mondták, mi mit tegyünk. Ellenséges a hangulat, de a Csongrád 
megyeiek arra írták a levelet, hogy őket egyszerűen el akarják távolítani a 
szolgáltatásból.  A Településtisztasági Kft. ragaszkodik, hozzá, hogy mi 
önkormányzatok tárgyaljunk. Megnézve a velük kötött szerződést, benne van, hogy 
fél éven belül felbontható a szerződés. Ha felmondjuk, akkor január 1-jétől ki lesz a 
szolgáltató? A DAREH nem tudja elindítani a szolgáltatást január 1-jétől, csak 
várhatóan július 1-jétől indítja be a szolgáltatását. A településeknek nem lehet 
szolgáltató nélkül maradnia egy napra sem. Mit csinálunk?  Abban látom a 
lehetőséget, hogy nekünk le kell ülnünk a Csongrád megyei Településtisztasági Kft.-
vel tárgyalni, ami nem lesz egyszerű, és elmondani, hogy szeretnék felbontani a 10 
éves szerződést 2016. július 1-jével. Jogi segítséget pedig adjon a DAREH.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Szeretném, ha az önkormányzatok határozatba foglalnák, 
hogy azért nem hoznak döntést, mivel időközben jogi problémák adódtak. S majd 
azok tisztázása után ismételten napirendre tűzik az előterjesztést. Szerintem a 
Csongrád Megyei Településtisztasági Kft.-vel nem nekünk kellene foglalkozni. 
Véleményem szerint 6 hónapos felmondási idővel a szerződést csak okkal lehet 
felmondani, és valamennyi kötbért is fizetni kell. Nem zárkózik el a DAREH attól, 
hogy alvállalkozókkal szolgáltasson, csak akkor azzal kellett volna kezdeni, hogy ők 
tárgyaljanak egymással.   
 
Balogh Mihály képviselő – Ki kell várni a DAREH-ot, hogy hogyan döntenek.  
 
Makács László alpolgármester – Muszáj nekünk felmondani a szerződést? 
 
Radó Tibor polgármester – Az idő sürget. Én csak annyit kérek, még az idén 
beszéljünk róla, és az idén kell határozatot hozni. Mi elfogadtuk a pályázati 
feltételeket, hogy menetközben megváltoztak a pályázati feltételek, azok a mi 
problémáink lettek.  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Véleményem szerint, senkit nem kötelezhet erre a 
Társulás, hogy egy meglévő szerződést felbontsunk, ami ráadásul mindenben 
megfelel és szerződést szerint teljesít. A levélben írtakra felhívom a figyelmet, 
amelyet engedjétek meg, hogy felolvassak… A meglátásuk szerint több helyen 
jogsértőek a DAREH  által kialakítandó szerződések. Egyrészt október 26-ig 
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döntsünk az árakról. Egy olyan cég keresett meg bennünket, akinek nincs begyűjtési 
engedélye. Sántít a dolog, a DAREH-nek még begyűjtési engedélye sincs.  
Mezőhegyesen hulladék udvar épült. Amikor szeptember 16-án volt az átadása, azt 
mondták a lakosoknak, hogy már januártól a DAREH fog szolgáltatni náluk. A 
Csongrád Megyei Településtisztasági Kft. levelében tájékoztatott minket arról is, 
hogy kiket keresett meg az ügyben. Dolgoznak ők keményen, várjuk meg még mit 
hoznak ki.  
 
(A Csongrád Megyei Településszolgáltatási Kft. levele a jegyzőkönyv melléklete.) 
 
Lőrincz Tibor polgármester – Már most világos, hogy a DAREH ára magasabb. 14,5 
milliárd Ft-ot beruházott. Ha nem teljesül a projekt 75 %-ban, akkor vissza kell fizetni. 
Pillanatnyilag nincs begyűjtési engedélyük, így hogyan köthetnék velük szerződést.  
 
Csirik László polgármester – Több ülésükön vettem részt. Az előzményeket nem 
ismerem, de elég kaotikus az állapot. Lehet, nem kellett volna 10 évre kötnünk a 
szerződést. Ha a munkaszervezet jól, megfelelően dolgozik, időben begyűjti az 
adatokat, mondhatták volna, hogy meddig kössék meg a szerződéseket az 
önkormányzatok. December közepén el kell döntenünk ezt a kérdést. Bízunk benne, 
hogy a 2 cég között jobb lesz a helyzet és megegyeznek. 3 megoldást javasolnak, 
ebből egyet egyáltalán nem javasoltak, egyről nem mondtak semmit, a harmadik, 
hogy Zrt.-t alakítanak a társtelepülések és a jelenlegi szolgáltató, mint 
alvállalkozókkal kötnének szerződést. Vannak olyan szolgáltatók, akik szabálytalanul 
látják el a feladatot, vagy görgetik a pénzügyi problémáikat maguk előtt. Szerintem is 
halasszuk el a döntést.  
 
Radó Tibor polgármester – Január elsejétől kötelezően érvénybe lesz egy olyan 
törvény, mely szerint a lakosságnál szelektíven kell gyűjteni a hulladékot, és 
kötelezően 60 literes kukát is kell biztosítani. Felmerül a kérdés ez kit terhel? 
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – A kukákat a szolgáltatónak kell biztosítani. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Felolvasom a szolgáltató levelének utolsó 
szakaszát, miszerint „Felhívjuk a Tisztelt Polgármester Asszony, Úr, illetve 
Képviselők figyelmét, hogy amennyiben jogszabályba ütköző előterjesztést 
szavaznak meg és ebből a Társaságunkat bármilyen kár éri, kénytelenek leszünk az 
Önkormányzattal szemben a szükséges jogorvoslati eszközöket igénybe venni.” 
Olyan nem lesz, hogy a szemét itt maradjon. Ha más nem a Katasztrófavédelem 
kijelöl egyet és elviszik. Háború lesz, az biztos. Érdekesség még a törvény alapján, 
hogy a kihelyezett hulladék a közszolgáltató tulajdona. 
 
Zatykó Pál képviselő – Jogi tényállás szerint van egy 10 éves szerződés. Így van? A 
másik, hogy a másik szervezet is kötne szerződés a szolgáltatásra. Hagyjuk ezt az 
egészet, a törvény ránk is kötelező lesz. Meg fog oldódni az egész. 
 
Léka János képviselő –  Egyetértek Palival. 10 évre kötöttük a szerződést, hagyjuk.  
 
Csirik László polgármester – A végén még elmondom, hogy korszerű 15 milliárdos 
rendszerről van szó, nem szabad veszélyeztetnünk. A DAREH 35 kocsit vett, 
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Mercedes típusút, gondolom azért, mert ezekkel ők akarnak szolgáltatni a 93 
településen.  
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Miért nem kerestek meg bennünket ezzel az év 
elején? Miért nem tájékoztattak, hogy ezt szeretnék, azt szeretnék, ez a 
szándékunk? Ha ez megtörténik, okosabbak vagyunk és lehet, nem 10 évre kötünk 
szerződést. Nem vettek figyelembe minket, önkormányzatokat. 
 
Zatykó Pál képviselő – Az átrakó rendszer drágítja meg az egész közszolgáltatás 
díját. Kössenek jelenlegi szolgáltatókkal szerződést és mindjárt oda vigyék, ne 
rakodják át a szemetet.  
 
Lőrincz Tibor polgármester – Javaslom, hogy a kialakult jogi helyzetre tekintettel 
napoljuk el a döntést. Ezt javaslom mind a 4 településnek elfogadni. Egyetértek a 
javaslattal, és kérem a települések részéről napirenddel kapcsolatban az elhangzott 
javaslat figyelembevételével a döntéseiteket.  
 
Csirik László polgármester – Aki egyetért az elhangzott javaslattal, kérem, 
szavazzon. 4 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: DAREH díjpolitikájára és m űködésére vonatkozó döntés elnapolása  
 
93/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Ambrózfalva Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP-
1.1.1/2F/09-11-2012-0007 „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási 
rendszer fejlesztése a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási 
Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás területén” című 
projektjéhez kapcsolódó DAREH Önkormányzati Társulás 
hulladékgazdálkodási rendszer díjpolitikájára és működtetésére 
vonatkozó koncepciójával kapcsolatban a határozathozatalt elnapolja a 
Társulás és a szolgáltatók között időközben felmerült jogi kérdések 
rendezéséig.   
 
A képviselőtestület felkéri a Társulás elnökét, hogy a pályázati 
határidők betartása miatt az egyeztető tárgyalásokat a szolgáltatókkal 
haladéktalanul szíveskedjék megkezdeni.  
 
Felelős: jegyző a határozat továbbításáért  
Határidő: bentiek szerint 

 
Csjernyik Zoltán polgármester – Aki részünkről elfogadja az elhangzott határozati 
javaslatot, jelezze. 5 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: DAREH díjpolitikájára és m űködésére vonatkozó döntés elnapolása  
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106/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP-
1.1.1/2F/09-11-2012-0007 „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási 
rendszer fejlesztése a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási 
Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás területén” című 
projektjéhez kapcsolódó DAREH Önkormányzati Társulás 
hulladékgazdálkodási rendszer díjpolitikájára és működtetésére 
vonatkozó koncepciójával kapcsolatban a határozathozatalt elnapolja a 
Társulás és a szolgálgatók között időközben felmerült jogi kérdések 
rendezéséig.   
A képviselőtestület felkéri a Társulás elnökét, hogy a pályázati 
határidők betartása miatt az egyeztető tárgyalásokat a szolgáltatókkal 
haladéktalanul szíveskedjék megkezdeni.  
 
Felelős: jegyző a határozat továbbításáért  
Határidő: bentiek szerint 
 

Lőrincz Tibor polgármester – Aki Nagyér részéről elfogadja, hogy napoljuk el a 
döntést, szavazzon.  3 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: DAREH díjpolitikájára és m űködésére vonatkozó döntés elnapolása  
 
77/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP-1.1.1/2F/09-
11-2012-0007 „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási rendszer 
fejlesztése a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási Rendszer 
Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás területén” című 
projektjéhez kapcsolódó DAREH Önkormányzati Társulás 
hulladékgazdálkodási rendszer díjpolitikájára és működtetésére 
vonatkozó koncepciójával kapcsolatban a határozathozatalt elnapolja a 
Társulás és a szolgálgatók között az időközben felmerült jogi kérdések 
rendezéséig.   
A képviselőtestület felkéri a Társulás elnökét, hogy a pályázati 
határidők betartása miatt az egyeztető tárgyalásokat a szolgáltatókkal 
haladéktalanul szíveskedjék megkezdeni.  
 
Felelős: jegyző a határozat továbbításáért  
Határidő: bentiek szerint 
 

Radó Tibor polgármester – Aki elfogadja az ügyben elhangzott határozati javaslatot, 
kérem, jelezze. 5 igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
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Tárgy: DAREH díjpolitikájára és m űködésére vonatkozó döntés elnapolása  
 
101/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 
Pitvaros Község Önkormányzati Képviselőtestülete a KEOP-
1.1.1/2F/09-11-2012-0007 „Települési szilárdhulladék-gazdálkodási 
rendszer fejlesztése a Délkelet-Alföld Regionális Hulladékgazdálkodási 
Rendszer Létrehozását Célzó Önkormányzati Társulás területén” című 
projektjéhez kapcsolódó DAREH Önkormányzati Társulás 
hulladékgazdálkodási rendszer díjpolitikájára és működtetésére 
vonatkozó koncepciójával kapcsolatban a határozathozatalt elnapolja a 
Társulás és a szolgálgatók között az időközben felmerült jogi kérdések 
rendezéséig.   
A képviselőtestület felkéri a Társulás elnökét, hogy a pályázati 
határidők betartása miatt az egyeztető tárgyalásokat a szolgáltatókkal 
haladéktalanul szíveskedjék megkezdeni.  
 
Felelős: jegyző a határozat továbbításáért  
Határidő: bentiek szerint 
 

3. napirendi pont: Egyebek 
 
Radó Tibor polgármester – Megbíztatok polgármesterek a vízkárelhárítási tervvel 
kapcsolatos intézkedésre, amellyel kapcsolatban a következőket tudom mondani.   
Katasztrófavédelmi bejárás során megállapítást nyert, hogy nincs vízkárelhárítási 
terv Makó kistérségében, amely kell. Árajánlatot kértem szegedi cégtől mind a 4 
településre vonatkozóan. A régi vízkárelhárítási terv lejárt. Aki azokat készítette, az is 
jelentkezett. A tavalyi évben nem tudták ezt a tervet felújítani. Kérik a türelmünket, 
december 10-ig az egyik település tervét el fogják készíteni, annak megfelelően 
tudják majd mondani, hogy tudják vállalni, avagy sem. Felmerült, hogy lehetne ennek 
elkészítésére pályázni. Azt a választ kaptam, hogy nem, ez önkormányzati feladat. 
Ha az alap felméréseket megkérjük és megküldik, akkor már olcsóbb lesz a terv 
elkészítése. Mindenkinek jobban megérheti így. Ha van beruházás erre szükségünk 
lesz, és majd a kivitelezővel egyeztetni kell.  
 
Dr. Sarkadi Péter jegyző – Megjegyzem, önkormányzati kötelező feladat, 
feladatfinanszírozás van. Kötelező pl. elektronikus információbiztonságot létrehozni.  
Ha ezt nem készítetjük el, 5 milliós Ft-os bírság szabható ki. 
 
Lőrincz Tibor polgármester – A Leader pályázatban 90 %-ot bele lehet venni 
önkormányzatonként. 80 millió Ft jut kb. évente a 17 településnek. Az engedélyes 
terveket be fogja fogadni a Leader. A vidékfejlesztési stratégia nincs kész, azt 
pályázati mutatókkal kell feltölteni, ami majd előbbre visz. Pl. ha nincs terv, nem lehet 
beadni igényt vis majorra. 
 
Csjernyik Zoltán polgármester – Legközelebbi társulási ülésen behozzuk ezt a témát.   
 
–  I. világháborús emlékm ű felújítására pályázat beadása  
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Radó Tibor polgármester – Emlékművek helyreállítására pályázati lehetőség 
jelentetett meg a Centenáriumi Emlékbizottság, mely előfinanszírozott, maximális 
összeghatára 2 millió Ft, önerő nem kell hozzá, csak a megvalósítása szoros, 
november-december hó. Javaslom, Pitvaros tekintetében éljünk a lehetőséggel. 
Nyilatkozatok, költségvetés, fotók kellenek mellékletként a pályázati adatlaphoz. A 
beadási határidőt kitolták október 30-ra. Nem sok időnk van. Aki elfogadja azt, hogy 
az I. világháborús emlékmű felújítására a pályázatot benyújtsuk, kérem, jelezze. 5 
igen, köszönöm szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
 
Tárgy:  I. világháborús emlékm ű felújítására pályázat beadása  
 
102/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Pitvaros Község Önkormányzata pályázatot nyújt be, a Közép- és Kelet-
európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány Első 
Világháborús Centenáriumi Emlékbizottsága és a XX. Század Intézet által 
„Emlékművek helyreállításának támogatása” címen a KKETTKK-CP-02 
pályázat kódszámon az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetételére, renoválására, helyreállítására kiírt pályázat támogatásának 
elnyerésére.  
Pitvaros Község Önkormányzata a pályázati kiírásra „Pitvarosi I. világháborús 
emlékhely és környezetének felújítása” projekt címen adja be pályázatát. 
 
Az önkormányzat a támogatás összegét 1 837 646 Ft-ban határozza meg, 
mely vissza nem térítendő előfinanszírozott támogatás.  
Pitvaros Község Önkormányzatának Képviselőtestülete megbízza a 
polgármestert a pályázat benyújtásával, annak mellékletét képező 
dokumentumok, nyilatkozatok aláírásával, és sikeres pályázat esetén a 
támogatási szerződés aláírásával.  
 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: - Csanádalberti Közös Önkormányzati Hivatal pénzügyi csoportja 
     - Pályázat kiírója 

 
Csirik László polgármester – Ambrózfalva település is élne a lehetőséggel, így 
javaslom, hogy mi is adjuk be a pályázatot. Aki elfogadja azt, hogy az I. világháborús 
emlékmű felújítására a pályázatot benyújtsuk, kérem, jelezze. 4 igen, köszönöm 
szépen. 
 
A képviselőtestület 4 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
 
Tárgy: I. világháborús emlékm ű felújítására pályázat beadása  
 
94/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
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Ambrózfalva Község Önkormányzata pályázatot nyújt be, a Közép- és Kelet-
európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány Első 
Világháborús Centenáriumi Emlékbizottsága és a XX. Század Intézet által 
„Emlékművek helyreállításának támogatása” címen a KKETTKK-CP-02 
pályázat kódszámon az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetételére, renoválására, helyreállítására kiírt pályázat támogatásának 
elnyerésére.  
Ambrózfalva Község Önkormányzata a pályázati kiírásra „I. világháborús 
emlékmű felújítása Ambrózfalván” projekt címen adja be pályázatát. 
 
Az önkormányzat a támogatás összegét 1 981 676 Ft-ban határozza meg, 
mely vissza nem térítendő előfinanszírozott támogatás.  
Ambrózfalva Község Önkormányzatának Képviselőtestülete megbízza a 
polgármestert a pályázat benyújtásával, annak mellékletét képező 
dokumentumok, nyilatkozatok aláírásával, és sikeres pályázat esetén a 
támogatási szerződés aláírásával.   
 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: - Csanádalberti Közös Önkormányzati Hivatal pénzügyi csoportja 
     - Pályázat kiírója 
 

Csjernyik Zoltán polgármester – Kértem korábban a műszakis kollégát, és abban 
maradtunk, ha valamilyen pályázati lehetőség megjelenik, akkor időben értesítsen 
minket. Javaslom, hogy Csanádalberti is adja be a pályázatot az emlékmű 
felújítására, mert az esetünkben is indokolt. Aki elfogadja azt, hogy az I. világháborús 
emlékmű felújítására a pályázatot benyújtsuk, kérem, jelezze. 5 igen, köszönöm 
szépen. 
 
A képviselőtestület 5 igen szavazattal az alábbi határozatát hozta: 
 
Tárgy: I. világháborús emlékm ű felújítására pályázat beadása  
 
107/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Csanádalberti Község Önkormányzata pályázatot nyújt be, a Közép- és Kelet-
európai Történelem és Társadalom Kutatásáért Közalapítvány Első 
Világháborús Centenáriumi Emlékbizottsága és a XX. Század Intézet által 
„Emlékművek helyreállításának támogatása” címen a KKETTKK-CP-02 
pályázat kódszámon az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetételére, renoválására, helyreállítására kiírt pályázat támogatásának 
elnyerésére.  
Csanádalberti Község Önkormányzata a pályázati kiírásra „Csanádalberti I. 
világháborús emlékmű helyreállítása” projekt címen adja be pályázatát. 
 
Az önkormányzat a támogatás összegét 1 983 350 Ft-ban határozza meg, 
mely vissza nem térítendő előfinanszírozott támogatás.  
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Csanádalberti Község Önkormányzatának Képviselőtestülete megbízza a 
polgármestert a pályázat benyújtásával, annak mellékletét képező 
dokumentumok, nyilatkozatok aláírásával, és sikeres pályázat esetén a 
támogatási szerződés aláírásával.   
 
Felelős: polgármester 
Határidő: bentiek szerint 
Értesül: - Csanádalberti Közös Önkormányzati Hivatal pénzügyi csoportja 
     - Pályázat kiírója 

 
Lőrincz Tibor polgármester – Szeretném felvetni még azt, hogy a „Mancus” néni sírját 
kellene rendbe hozni. Ő az, akit hozzátartozó híján az önkormányzat eltemettetett a 
házáért, aminek helyén az Agro-turisztikai látogatóközpont létesült. A sírköves 
munka olyan 50-60 ezer Ft-ba kerül. Úgy gondolom, hogy ennyit megérdemel a volt 
harangozónk, aki nagy tiszteletnek örvendett. Ha nincs kérdés, és aki Nagyér 
részéről elfogadja a javaslatomat, szavazzon.  3 igen, köszönöm. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: Néhai Polacsek Károly és Károlyné sírhelyéne k felújítására 
szándéknyilatkozat 
 
78/2015. (X.21.) 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete kinyilvánítja azon 
szándékát, hogy néhai Polacsek Károly és Polacsek Károlyné volt 
Nagyér, Petőfi u. 23. sz. alatti lakosoknak a nagyéri temetőben fekvő 
kettes sírhelyét fel kívánja újítani, melynek várható költsége maximum 
60.000 Ft.  
Az összeg az önkormányzat 2015. évi költségvetésében egyéb 
szolgáltatás címén rendelkezésre áll.  
Képviselőtestület felhatalmazza a polgármestert a szükséges 
intézkedés megtételére.  

 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal    

 
Lőrincz Tibor polgármester – Még egy előterjeszteni valóm lenne. Legutóbbi együttes 
ülés keretében Nagyér Község Önkormányzata döntött arról, hogy 80 e Ft-ért LED—
es tv készüléket vásárol. Utána nézve a megfelelő képátmérőjű és minőségű 
televízióknak, a kinézett készülék nem 80 e Ft-ba, hanem 140 e Ft-ba kerül. Kérem a 
nagyéri testület hozzájárulását, hogy a drágább, nagyobb televíziót vásárolhassuk 
meg. Ha nincs kérdés, és aki Nagyér részéről elfogadja a javaslatomat, akkor az 
előző döntésünket módosítani szükséges. Kérem a testületet, szavazzon.  3 igen, 
köszönöm. 
 
A képviselőtestület 3 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 
Tárgy: A 74/2015.(IX.16.) sz. határozatban foglalt összeg módosítása 
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79/2015. (X.21.) 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Nagyér Község Önkormányzati Képviselőtestülete a 74/2015.(IX.16.) 
számú saját határozatát akként módosítja, hogy az Aprócska Mosolyért 
Alapítvány által a hátrányos helyzetű gyermekek számára Nagyéren 
kialakított xbox játszószobához, annak célirányos használatát 
elősegítendő maximum 140.000 Ft-os összegben LED-es televíziót 
vásárol. 
Az összeg a költségvetésben a települési önkormányzatok szociális 
feladatának egyéb támogatása jogcímén rendelkezésre áll. 

 
Felelős: polgármester 
Határidő: azonnal    
Értesül: Közös Önkormányzati Hivatal - pénzügy 

 
Lőrincz Tibor polgármester – Van-e valakinek még valami bejelentése az egyebeken 
belül? Ha nincs, akkor köszönöm az együttműködést. Az együttes ülést bezárom. 
 
 

Kmft. 
 
 
 
 
 

 Csjernyik Zoltán Csirik László 
Csanádalberti község polgármestere Ambrózfalva község polgármestere 
 
 
 
 
 
 
 
 Lőrincz Tibor Radó Tibor 
 Nagyér község polgármestere Pitvaros község polgármestere 
 
  
 
 
 
 
 Dr. Sarkadi Péter 
 jegyző 
 


